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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2017-08-29, § 14 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 29 augusti 2017 kl. 17.00 – 17.20 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 29 augusti 2017 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Jonas Svanfeldt (S) §§ 3-25 

Rikard Warlenius (V) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Fredrik Pettersson (S) §§ 1-2 för Jonas Svanfeldt (S) 

Linnéa Joandi (MP) för Hampus Rubaszkin (MP) 

John Myhrman (M) för Joar Forssell (L) 

 

 
Ersättare: 

Fredrik Pettersson (S) §§ 3-25 

Jakob Sahlin (S) 

Mia Lundquist (V) 

Alicja Lindell (M) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Vendela Bergfeldt, Britta 

Björkholm, Monika Gerdhem, Anette Jansson, Gustaf Landahl, Lena 

Mittal, Albin Ring, Maria Svanholm, Emily Tjäder, och 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-20, 23-25 samt 

borgarrådssekreteraren Peter Kogg. 
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 § 14 
Samråd om Fredhäll 1:4 i stadsdelen Fredhäll, ny 
idrottsyta, 11-spelsplan avsedd för fotboll och annan 
idrott i Fredhällsparken 
Remiss från stadsbyggnadsnämnden 
Dnr 2017-16378 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från 

ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind 

m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V): 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

stadsbyggnadsnämndens förslag. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver anföra 

följande: 

 
Stockholm har fortfarande en stark inflyttning av människor 

och behovet av fler bostäder och sportytor är fortsatt mycket 

stort. I och med bostadsbyggnationen på Stadshagens IP 

behöver staden hitta en ny plats för en 11-spelsplan. Efter 

utredning har Fredhällsparken visat sig vara det bästa 

alternativet. Förvaltningens sammanvägda bedömning visar 

dock på ett antal större utmaningar som behöver adresseras 

men som också bör vara möjliga att lösa.  

 

Några av träden i Fredhällsparken har mycket högt 

skyddsvärde och Kungsholmens ädellövsmiljöer utgör 

dessutom ekologiska värdekärnor och viktiga delar i det 

ekologiska nätverket i Stockholm. Om fotbollsplanen byggs 

som planerat kommer ett antal ekar och andra ädellövträd inte 

kunna stå kvar på den plats där planen byggs.  

 

För att garantera att ekmiljön och spridningssambandet kan 

säkerställas måste stort fokus sättas på att kunna flytta och 

bevara ekar och andra viktiga träd inom detaljplaneområdet. 

På grund av höga skyddsvärden och betydelsen som 

spridningszon behöver kostnaden för detta inkluderas i en 

framtida projektplan.  

 

Den föreslagna placeringen i Fredhällsparken kan enligt 

miljöförvaltningen komma att medföra störningar för de 

boende intill planen i form av ljud- och ljus. Då det stora 

behovet av en fotbollsplan innebär att planen kommer att 

behöva användas under en stor del av dygnet är det viktigt att 

denna aspekt tas på allvar. Ett fortsatt arbete bör därför utreda 
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möjliga ljuddämpande åtgärder och hur man på olika sätt kan 

begränsa eventuella ljus-störningar för intillboende.   

 

Åtgärder för en minskad biltrafik och en bilflotta med allt 

större andel elfordon kommer i framtiden delvis att reducera 

såväl luftföroreningar som det buller som återfinns i området. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2017. 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar följande: 

 

1 Avstyrka stadsbyggnadsnämndens förslag. 

2 Omedelbart justera paragrafen. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) föreslår att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 

3) Lars Jilmstad m.fl. (M) föreslår att nämnden beslutar 

tillstyrka stadsbyggnadsnämndens förslag och att justera 

beslutet omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet 

med hänvisning till förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C) 

enligt följande: 

 

Vi delar miljöförvaltningens bedömning om att den 
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föreslagna placeringens av en 11-mannaplan i 

Fredhällsparken är olämplig. Centerpartiet har sedan 

planeringen av fotbollsplanen startade varit kritiska till 

placeringen. Behovet av idrottsytor i staden är viktigt att lösa, 

men att bygga igen en trevlig och utnyttjad stadspark är en för 

stadsmiljön dålig lösning och går tvärt emot den politik vi 

driver i staden om att värna parker och grönområden för att 

skapa en attraktiv stad. Den föreslagna fotbollsplanen 

kommer att ta upp stor plats och bilda en barriär mitt i ett 

sammanhängande parkstråk. Detta innebär en markant 

försämring för Fredhäll som stadsdel och är något vi inte kan 

acceptera. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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